
‘Vergelijk het maar een beetje met het oppompen van een 
fietsband. Met dit pompje laat ik vloeistof via een slange-

tje de baarmoederhoorn in- en uitlopen. Daarmee spoel ik de 
embryo’s uit de koe en vang ze op in een fles. Voor de bevruch-
ting zijn er onder invloed van hormonen via superovulatie ex-
tra eicellen vrijgekomen.’ 
‘In mijn vak als embryowinner en eicelwinner zorg ik voor ex-
tra nakomelingen uit dieren die voor de fokkerij interessant 
zijn. Vaak zijn dat donoren van CRV die op het et-station in 
Terwispel staan, maar ik spoel ook koeien van veehouders die 
met andere organisaties een contract hebben afgesloten. Of 
van veehouders die meer nakomelingen willen uit hun favo-
riete koe. Zo kom ik bijzondere paringen tegen. Laatst kwam ik 
op een bedrijf waar ik een Addisondochter met Blackstar moest 
spoelen. Even daarvoor had ik een adres waar ik eicellen won 
uit een tien jaar oude Friese roodbonte. In het laboratorium 
zijn de eicellen bevrucht met 39 jaar oud sperma uit de genen-
bank.’
‘Ik ben mijn loopbaan begonnen als inseminator, maar omdat 
mijn huidige vak meer zekerheid gaf op een vaste baan, koos ik 
in 1991 hiervoor. Belangrijk is dat je nauwkeurig en zorgvuldig 
kunt werken. Daarnaast is een zekere liefhebberij voor de vee-
verbetering onmisbaar. Ik werk graag met koeien en had zelf 
ook wel boer willen worden.’ 
‘De meeste embryo’s waar ik mee werk zijn 325 tot circa 700 
euro waard. Het duurste embryo dat ik ooit heb ingezet kostte 
vijfduizend – toen nog – gulden.’
‘Ik bezoek minder adressen dan voorheen, waardoor ik nu een 
hechtere band opbouw met de veehouder. Bij sommige vee-
houders ben ik zelfs kind aan huis, het is me wel eens overko-
men dat ik op tweede paasdag embryo’s inzette op een adres 
waar ik eerst moest aanschuiven voor het paasontbijt. Die vrij-
heid in dit werk is erg plezierig, ik denk ook met de veehouder 
mee over het optimale rantsoen om zo veel mogelijk embryo’s 
te winnen.’ 
‘Minder leuke kanten ken ik niet. Mijn buurvrouw, die in de 
zorg werkt, zegt wel eens dat ze met mijn werk niet ruilen wil; 
ze verzorgt liever oude mensen dan haar hand in een koeien-
kont te moeten steken. Maar ieder zo zijn vak. Als er over tien 
jaar nog boeren zijn, doe ik nog steeds hetzelfde werk.’

‘Over tien jaar doe ik nog steeds 
hetzelfde werk’

Embryo’s 
vangen
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